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رئيس س�ازمان ان�رژي اتم�ي با بي�ان اينكه 
اي�ران ب�ه دنبال س�اخت س�اح هس�ته اي 
صلح آمي�ز  ان�رژي  هم�واره  و  نيس�ت 
هس�ته اي را دنب�ال مي كن�د، تأكي�د ك�رد: 
دس�تاوردهاي فناوري هس�ته اي اي�ران در 
راس�تاي صل�ح و خدمت به بش�ريت اس�ت. 
به گزارش ايرنا، جمعي از ميهمانان شركت كننده 
در س��ي  هفتمين كنفران��س بين المللي وحدت 
اسلامي روز دوشنبه 10مهر از رآكتور تحقيقاتي 
شهيد فخري زاده تهران و آزمايشگاه هاي توليد 
راديوداروه��ا در س��ازمان انرژي اتم��ي بازديد 

كردند. 
محمد اسلامي، رئيس سازمان انرژي اتمي طي 
سخناني در اين جمع گفت: موضوع حائز اهميت 
براي ما بيان اين موفقيت ها و دس��تاوردها براي 
شما از منظر آگاهي بخشي و به اشتراك گذاشتن 
اين دس��تاوردها و فناوري ها با كشورهاي دنيا و 

غيرمتخاصم در دنياست. 
رئيس س��ازمان انرژي اتمي اي��ران تأكيد كرد: 
دستاوردهاي فناوري هسته اي ايران در راستاي 
صلح و خدمت به بشريت است و تمام فعاليت ها 
بر اس��اس موازين و ضوابط آژان��س بين المللي 
انرژي اتم��ي و در چارچوب ضواب��ط موافقتنامه 
پادمان جامع و »ان پي تي« صورت مي گيرد و با 

نظارت هاي مستمر آژانس دنبال مي شود. 
اسلامي اظهار داشت: به دليل اهدافي كه انقلاب 

اس��لامي براي اس��تقلال دارد، ش��عار مهم ما و 
شهداي ما و هدايت هاي امام راحل و رهنمودهاي 
مقام معظم رهبري، استقلال بوده و براي رسيدن 
به اين امر مهم تلاش هاي گسترده اي نيز صورت 
گرفته و سبب شده است جمهوري اسلامي ايران 
وارد محدوده و مناطقي ش��ود كه تا پيش از اين 
در انحصار كشورهاي قدرتمند بوده و آنها معمولاً 
مخالف حضور يك كشور مستقل مانند ايران به 

اين محدوده ها هستند. 
معاون رئيس جمهور گفت: جمهوري اس��لامي 
ايران تابع و پي��رو نبوده و منافع مل��ي خود را بر 
اساس ظرفيت هاي ملي تعيين مي كنيم و آنچه به 
 دست مي آوريم، براي سايرين نيز عرضه مي كنيم، 
با هرگونه س��لطه طلبي در مقابل علم و فناوري 
مخالف بوده و مقابله مي كنيم و به دنبال كارهاي 

تحقيقاتي و توليد فناورانه هستيم. 
اس��لامي تصريح كرد: فناوري هس��ته اي هم در 
بخش انرژي و ه��م غيرانرژي كارب��رد دارد و ما 
توانس��ته ايم در بخش انرژي به س��مت توسعه 
نيروگاه هاي اتمي حركت كني��م، زيرا تغييرات 
آب و هوايي و اقليم، دنيا را به س��مت انرژي هاي 
پاك هدايت كرده است. هم اكنون داراي نيروگاه 
هزار مگاواتي هستيم كه موجب صرفه جويي در 
مصرف ۹0ميليون بش��كه نفت و نيز مانع توليد 
۵۸ميليون مترمكعب گازهاي گلخانه اي ش��ده 
است. بايد توجه داشت كه صرفه جويي و پرهيز 

از مصرف سوخت هاي فس��يلي نياز امروز مردم 
و لازمه حفظ محيط زيس��ت اس��ت، زيرا توليد 
گازهاي گلخانه اي موجب تغييرات اكوسيس��تم 

شده است. 
رئيس س��ازمان انرژي اتمي ايران ادامه داد: در 
نوع  يكي از بخش های غيرانرژي توانسته ايم ۶0 
رادي��ودارو توليد كني��م، به  طوري  ك��ه اكنون 
تعدادي از اين داروها صادر مي ش��ود. همچنين 
حدود يك ميليون بيمار از اي��ن داروها در داخل 
كشور استفاده مي كنند. حجم توليد راديوداروها 
بخش قابل ملاحظه اي از ني��از بيماران داخلي و 
خارجي را پاس��خ مي دهد. اين در حالي است كه 
اگر صنعت هسته اي نداشتيم و قادر به غني سازي 
اورانيوم نبوديم، نمي توانس��تيم نسبت به توليد 
راديوداروها اقدام كنيم. اس��لامي ب��ا بيان اينكه 
چند دهه است كه عليه ايران تحريم هايي اعمال 
مي شود، گفت: سال هاست ايران و دانشمندان ما 
را تحريم كرده اند و هر روز فشار بيشتري به برنامه 
هس��ته اي مي آورند و ش��اهد دروغ پردازي هاي 
مختلف عليه صنعت هسته اي هستيم، در حالي 
كه اگر اين صنعت را در اختيار نداشتيم، قادر به 

نجات جان بيماران مبتلا به سرطان نبوديم. 
معاون رئيس جمهور با تأكيد ب��ر اينكه ايران به 
دنبال ساخت سلاح هس��ته اي نيست و همواره 
انرژي صلح آميز هسته اي را دنبال مي كند، اظهار 
داشت: جمهوري اسلامي ايران بارها اعلام كرده 

اس��ت در اس��تراتژي  امنيت ملي خود به دنبال 
سلاح هسته اي نيست و برنامه اي براي آن ندارد، 
اما بارها شاهد بوده ايم كه آنها با فشارهاي فراوان 

بر تهمت هاي خود اصرار مي ورزند. 
وي درب��اره لزوم اج��راي سياس��ت »درهاي باز 
و ن��وآوري ب��از« و ام��كان بازديد اقش��ار و افراد 
مختلف از توانمندي هاي صنعت هسته اي بيان 
كرد: سال هاس��ت ب��ا روايتگري ه��اي ظالمانه، 
دروغ پردازي هاي س��نگين و س��ياه نمايي هاي 
فراوان مواجه هستيم كه دشمنان ما در دنيا با كار 
سياسي و رسانه اي به گونه اي اذهان را به سمتي 
هدايت مي كن��د كه برنامه هس��ته اي جمهوري 
اسلامي ايران غيرصلح آميز بوده و مطابق موازين 
آژانس نيست. با امكان بازديد اقشار و افراد مختلف 
از توانمندي ه��اي هس��ته اي مي تواني��م مقابل 

دروغ پردازي هاي جهاني شفافيت ايجاد كنيم. 
اس��لامي تصريح ك��رد: روش��نگري ها مي تواند 
كمك كند تصويرسازي واضحي از فعاليت هاي 
هسته اي در اذهان داخلي و جهاني ايجاد شود و 
نسبت به صنعت هسته اي ايران آشنايي بيشتري 
پيدا مي كنند و اين مسئله سبب مي شود شاهد 
گس��ترش اين باور كه جمهوري اس��لامي ايران 
به دليل اس��تقلالي كه دارد و نيز عدم تبعيت از 
سياست هاي كشورهاي س��لطه گر با اين موانع 
مواجه شده و آنها با فش��ارهاي سياسي به دنبال 

متوقف كردن ما هستند. 

اسامي در جمع ميهمانان كنفرانس بين المللي وحدت اسامي:

سياست »درهاي باز و نوآوري باز« شفافيت عليه دروغ پردازي های هسته اي است

گزارش 2

امامراحلماازكجاميدانست؟
 روزنامه كيهان در يادداشتي نوشت: ماجراي 
شكست 14كنگره طاق كس��ري، خاموشي 
آتش��كده فارس و فرو ريخت��ن بت ها هنگام 
ولادت رسول خدا )ص(، از آن هنگام تاكنون، بارها در نگارش و گويش 
مورخان آمده است، اما تفس��ير امام راحل از اين رخداد و خبر دادن از 
فروپاش��ي نظام س��لطه در قرن چهاردهم )قرن حاضر (، تنها بر زبان 
حضرت امام جاري شده است. او چه مي ديد كه ديگران نمي ديدند؟! چه 
كسي به او خبر داده بود؟! پيش بيني امام راحل مربوط به آذر ماه سال 
۶4 اس��ت، در اوج جنگ تحميلي و هجوم همه جانبه قدرت هاي ريز و 
درشت جهاني به انقلاب نوپاي اسلامي. همه شواهد از فروپاشي نظام 
خبر مي داد ولي امام عزيز ما در وراي آتش و دود آن معركه از فروپاشي 

نظام سلطه بين الملل خبر مي دهند!
نويسنده اضافه كرده اس��ت: نيم نگاهي به اطراف خود بيندازيد! نظام 
س��لطه را در حال فروپاش��ي نمي بينيد؟ » پيچ بزرگ تاريخ « كه بارها 
بر زبان حضرت آقا جاري شده اس��ت، در حال وقوع نيست؟ دشمنان 
تابلو دار ايران اسلامي نيز با نگراني از همين پيچ بزرگ خبر مي دهند. 
بنيامي��ن نتانياهو طي س��خناني در كنگره امريكا )خ��رداد1۳۹0( با 
اضطراب مي گويد: »شش ماه قبل كه پش��ت همين تريبون ايستاده 
بودم، درباره خطر ايران هسته اي هشدار دادم. اكنون زمان ديگري است. 
امروز از تنگه خيبر در عربستان تا تنگه جبل الطارق در مراكش، تحول 
و دگرگوني عميقي در حال وقوع اس��ت و همه  جا به لرزه افتاده است. 
اين لرزه، كشورها را متلاطم و دولت ها را متلاشي كرده است و همه ما 
همچنان شاهد اين نوسانات هستيم. بايد قبول كنيم نيروي قدرتمندي 
وجود دارد كه با الگوي مورد نظر ما براي اداره جهان مخالف است. در 

رأس اين نيروي قدرتمند، ايران خميني و خامنه اي قرار دارد.« 
........................................................................................................................

اروپاحقشرطگذاريندارد
روزنامه رسالت در يادداشتش با بيان 
اين نكته كه سران سه كشور اروپايي 
آلمان، انگليس و فرانس��ه اين روزها 
س��يگنال هاي خاصي در قبال احياي برجام مخابره مي كنند، نوشت: 
موضع گيري سلبي اخير تروئيكاي اروپايي در ش��وراي حكام آژانس 
بين المللي انرژي اتمي و استمرار بازي دوگانه آنها در تعامل با واشنگتن 
و تل آويو، نشان مي دهد اروپاييان هنوز از نگاه معامله گرايانه و دلالانه 
خود در قبال مذاكرات احياي برجام فاصله نگرفته اند. در چنين شرايطي 
دليلي در خصوص وارد ساختن جدي تر اروپاييان به معادلات احياي 
برجام يا حتي انعقاد تفاهم هاي جايگزين از سوي دستگاه ديپلماسي و 

سياست خارجي كشورمان وجود ندارد. 
پارادوكس هاي رفت��اري اروپاييان در قبال احياي برجام، ريش��ه در دو 
سال اخير ندارد و مدت هاست تروئيكاي اروپايي بازي در ميان تناقضات 
هدفمند را به چارچوب اصلي بازي خود تبديل كرده اند. بازيگران اروپايي 
در س��ال گذش��ته )1401(، باهدف حمايت از اغتشاش��ات عملًا اصل 
مذاكرات را زير سؤال بردند و حتي احياي برجام را اقدامي عبث و بيهوده 
قلمداد كردند. فرصت س��وزي صورت گرفته از سوي تروئيكاي اروپايي و 
متعاقباً بازگشت آنها به نقطه اوليه بازي، قطعاً نبايد به معضلي در دستيابي 
به منابع ملي ما تلقي گردد. نويس��نده تأكيد كرده است: مسئوليت اين 
تناقضات و البته تبعات و هزينه هاي آن متوجه اروپاييان است و رويكرد 
كش��ورمان در اين معادله قطعاً تابعي از اخم و لبخن��د ماكرون و اولاف 
ش��ولتس و حتي جوزف بورل نبوده و نخواهد بود. راس��تي آزمايي هاي 
ضروري در پروسه احياي توافق هسته اي و عدم ادغام دغدغه هاي فرامتني 
غرب در متن مذاكرات است. اگر اروپاييان به اين بايسته ها و پيش شرط ها 
تن ندهند، نمي توانند انتظار پذيرش بازي تاكتيكي و چندمنظوره خود از 

سوي جمهوري اسلامي ايران را داشته باشند. 
........................................................................................................................

ارمنستان،اوكراينقفقاز؟
روزنامه صبح نو در يادداش��تي نوش��ت: با حمله 
برق آس��اي جمهوري آذربايج��ان ب��ه قره ب��اغ و 
بازپس گي��ري كنت��رل كامل منطقه جدا ش��ده، 
تحولات قفقاز وارد مرحله جديدي شده اس��ت. اين سرزمين در سطح 
بين المللي به  عنوان بخشي از آذربايجان نفت خيز به رسميت شناخته 
شده است، اما ساكنان آن عمدتاً ارمني هستند و دولت خود را داشتند 
كه از پيوندهاي نزديك با دولت ارمنستان همسايه برخوردار بود، از اين 
رو با تسليم دولت خودخوانده قره باغ، آذربايجان به ارمني هاي اين منطقه 
گفت يا پاسپورت آذري بگيريد يا اين منطقه را ترك كنيد كه بعد از آن 
۶۵هزار نفر از س��اكنان قره باغ اين منطقه را ت��رك كردند و وارد قلمرو 
ارمنستان شدند. حال ارمنستان با شدت گرفتن تنش در قفقاز در حال 
چرخش به سمت غرب است تا بتواند توازن قوا برقرار سازد و از هجوم هاي 
جمهوري آذربايجان در امان باشد. از سوي ديگر رئيس كميته اروپايي 
براي گسترش ناتو، با انتشار پيامي در ش��بكه اجتماعي ايكس از دولت 

ارمنستان خواست به سازمان پيمان آتلانتيك شمالي )ناتو( بپيوندد. 
حال اين نگراني وجود دارد كه قفقاز به محل رقابت و مناقشه ميان امريكا، 
اروپا و روسيه تبديل شود و در واقع چون روسيه در اوكراين درگير جنگ 
است، در جبهه ديگري نيز اين درگيري گس��ترش و تعميم يابد. روسيه 
پايگاه نظامي در ارمنستان دارد و خود را قدرت برتر در منطقه قفقاز جنوبي 
مي داند؛ منطقه اي كه تا سال1۹۹1 بخشي از خاك اتحاد جماهير شوروي 
سابق بود، از اين  رو ش��ايد اگر از حضور غرب در ارمنستان احساس خطر 
كند، ارمنستان سرنوشتي شبيه اوكراين پيدا می كند، اما آنچه مهم است 
مواضع جمهوري اسلامي نسبت به تحولات منطقه شمالي خود، به رسميت 
شناختن تماميت ارضي كشورها و عدم تغيير در مرزهاي بين المللي است. 
........................................................................................................................
آلمان؛سگهايبازوسنگهايبسته

روزنامه وطن امروز در يادداش��تي با 
اشاره به هتك حرمت مساجد و مراكز 
اسلامي در اكثر ايالات آلمان نوشت: 
اين حوادث حكايت از نوعي اسلام ستيزي سيستماتيك در سطح كلان 

تصميم سازي هاي سياسي- امنيتي در آلمان دارد. 
اين حملات، خروجي منظومه پيچيده اي است كه از سوی دستگاه امنيتي 
آلمان طراحي شده و احزاب سوسيال- دموكرات، دموكرات- مسيحي، 
دموكرات هاي آزاد و حتي حزب س��بز نيز خود را مل��زم به تبعيت از آن 
مي دانند. قطعاً حزب جايگزيني براي آلم��ان، چنين قدرتي را ندارد كه 
به تنهايي يك بازي را در يك ساختار بسته )به لحاظ امنيتي( طراحي و 
بدون هيچ گونه مانعي آن را اجرايي كند. در اين معادله، بايد به دنبال يك 
سياستگذاري كلان  گشت كه خروجي آن، سگ هاي باز و سنگ هاي بسته 
است! سگ هاي باز، همان مخالفان اسلام و حمله كنندگان به مساجد و 
مسلمانان هستند و سنگ هاي بس��ته، قوانين و مقررات محدود كننده 
وضع شده از سوي نهادهاي رسمي قدرت در آلمان كه اجازه دفاع حداقلي 
پيروان آخرين و كامل ترين دين آسماني براي حفاظت از اعتقادات و حتي 
جان خود را نمي دهد. نويسنده اضافه كرده است: شايد آژانس اطلاعات 
فدرال آلمان، نمايندگان پارلمان و اعضاي دولت چندتكه و ائتلافي اولاف 
شولتس زماني متوجه عواقب و تبعات پر و بال دادن خود به سگ هاي باز 
شوند كه شر اين تروريست هاي متحرك به حاميان رسمي و غيررسمي 
آنها در برلين بازگردد. ادامه بازي خطرناك مقامات امنيتي و دولتي غرب 
در تقابل مطلق با مسلمانان، بدترين خطاي محاسباتي و راهبردي ممكن 
از سوي كشورهاي مدعي عقلانيت در جهان امروز محسوب مي شود. اتفاقاً 
اين بازي خطرناك نشان دهنده حذف عقلانيت حداقلي از حوزه حكمراني 

و تصميم سازي در اتحاديه اروپايي است.

در رزمايش مشترك پهپادي

»كمان۱۹«جديدترينپهپادارتش
رونماييشد

رزماي�ش مش�ترك پهپ�ادي۱۴۰۲ ارت�ش جمه�وري اس�امي 
اي�ران از بام�داد دي�روز ب�ا رم�ز ي�ا محمد رس�ول الله)ص( در 
گس�تره جغرافياي جمهوري اس�امي اي�ران آغاز ش�د. در اين 
رزمايش پهپ�اد »كم�ان۱۹« براي نخس�تين ب�ار با انج�ام پرواز 
به چرخ�ه عمليات�ي وارد و عمليات اخ�ال هواپاي�ه و اقدامات 
جن�گ الكترونيك نيز در ح�وزه پهپ�ادي با موفقيت اجرا ش�د. 
اميرسرتيپ »عليرضا ش��يخ« س��خنگوي رزمايش مشترك پهپادي 
140۲ ارتش گفت: در ادامه اين رزمايش، يگان هاي جنگ الكترونيك 
از نيروهاي چهارگانه ارتش روش ها و راهكارهاي جنگ الكترونيك را 

تمرين و اجرا كردند. 
وي ادامه داد: عملي��ات اخلال ارتباطي زمين پاي��ه در ارتباط پهپاد با 
ايس��تگاه كنترل زميني و اخلال الكتروني��ك روي پهپادهاي مهاجم 
نيروي حمله ور و كنترل اين پهپادها به منظ��ور جلوگيري از نفوذ به 
منطقه رزمايش از جمله اقدامات صورت گرفته در اين بخش از رزمايش 
بود كه از سوی نيروهاي جنگال حاضر در منطقه رزمايش تمرين شد. 
سخنگوي رزمايش مشترك پهپادي140۲ ارتش افزود: همچنين در 
اين مرحله از رزمايش، عمليات اخت��لال در ارتباط پهپادي به صورت 

هواپايه و توسط پهپادهاي ابابيل4 و كمان1۹ با موفقيت اجرا شد. 
امير ش��يخ ادامه داد: مقابله با تهديدات متص��ور در عمليات پهپادي 
با اس��تفاده از تجهيزات نوين جنگ الكترونيك زمين پايه و هواپايه و 
همچنين سامانه هاي خودحفاظتي از ديگر اقدامات صورت گرفته در 

رزمايش مشترك پهپادي ارتش بود. 
سخنگوي رزمايش مشترك پهپادي140۲ ارتش با اشاره به عمليات 
موفقيت آميز پهپاد كمان1۹ ارت��ش در جريان اين رزمايش تخصصي 
خاطرنشان كرد: پهپاد كمان1۹براي نخستين بار با انجام پرواز رزمي به 
چرخه عملياتي اين نيرو وارد شد و با پرواز از يكي از پايگاه هاي پهپادي 
ارتش در كش��ور جنگ الكترونيك و اخلال راداري به صورت هواپايه 
را با موفقيت انجام داد. وي تصريح كرد: بخ��ش زيادي از تجهيزات و 
تسليحات بومي استفاده شده در اين رزمايش نيز كه به دست جوانان و 
متخصصان كشورمان طراحي و توليد شده است، به دليل طبقه بندي 
و ملاحظات محرمانگي فناوري هاي به كار گرفته شده در اين تسليحات 
قابليت رسانه اي شدن ندارد و در وقت مقتضي ويژگي ها و قابليت هاي 

آنها به سمع و نظر ملت شريف ايران اسلامي خواهد رسيد. 
سخنگوي رزمايش مشترك پهپادي140۲ ارتش با بيان اينكه رزمايش 
مشترك پهپادي ارتش بر اساس تهديدات موجود طراحي و در ميداني 
مشابه واقعيت اجرا مي شود، تصريح كرد: طرح هاي تعريف شده در اين 
رزمايش بر اس��اس برآوردهاي اطلاعاتي از تهديدهاي بالقوه و مطابق 
واقعيت هاي عرصه نبرد است و مراحل مختلف اين رزمايش با نظارت 
ستادهاي بالادستي از جمله قرارگاه مركزي حضرت خاتم الانبيا)ص( 

و قرارگاه راهكنشي ذوالفقار ارتش ارزيابي مي شود. 
امير شيخ، پيام رزمايش مشترك پهپادي140۲ ارتش به كشورهاي 
منطقه را برقراري صلح و دوستي دانست و خاطرنشان كرد: كشورهاي 
منطقه بايد بدانند كه با تكيه ب��ر توان و اتحاد و ب��دون نياز به حضور 
كشورهاي فرامنطقه اي و بازيگران نا امن كننده، جنگ طلب و اشغالگران 

مي توانيم صلح و آرامش و امنيت را در منطقه حفظ كنيم.  
........................................................................................................................

سخنگوي دولت:

خواستندامنيتايرانراخدشهداركنند
آوارهكوچههايآلبانيشدند

س�خنگوي دولت درباره س�نگ اندازي هاي جريان هاي داخلي و 
خارجي براي ناكامي ايران گفت: دش�منان مي خواس�تند امنيت 
ايران را خدش�ه دار كنند اما خود آواره كوچه هاي آلباني ش�دند. 
به گزارش ايرنا، علي بهادري جهرمي همزمان با آغاز سال تحصيلي 
جديد و در سلسله نشس��ت هاي پرس��ش و پاسخ دانش��جويان، روز 
دوشنبه در جمع دانشجويان دانشكده اقتصاد و علوم سياسي شهيد 
بهش��تي با عنوان »آقاي سخنگو كجا ايس��تاده ايم« حضور يافت تا 
پاسخگوي پرسش هاي آنان باشد. س��خنگوي دولت پيش از شروع 
پرسش و پاسخ، درباره عنوان نشست كه كجا ايستاده ايم، گفت: اگر 
امروز به دو سال گذشته بر گرديم و چون يك كوهنورد به مسائل نگاه 
كنيم، دولت در مس��ير پر از مانع، تحريم  و اغتش��اش جانانه ايستاد 
تا اينكه بالا آمديم. تلاش هاي دش��من براي تفرقه، اختلاف افكني 
و خدش��ه داركردن امنيت ايران امروز مي بينيم به نتيجه اي نرسيد. 
بهادري جهرمي به س��نگ اندازي هاي جريان هاي داخلي و خارجي 
براي ناكامي ايران اش��اره كرد و گفت كه دش��منان مي خواس��تند 
امنيت ايران را خدشه دار كنند اما خود آواره كوچه هاي آلباني شدند. 
مي خواستند فروش نفت ايران را به صفر برسانند اما امروز ما نه تنها 
نفت را به قيمت بالا مي فروشيم بلكه پتروپالايشگاه هاي فراسرزميني 
ايجاد كرده ايم. مي خواس��تند صنعت فضايي ما را منزوي كنند اما 
امروز ما در صنعت فضايي در جهان پيشرو ش��ده ايم. مي خواستند 
ورزشكاران را عليه پرچم كشورشان بش��ورانند، امروز مي بينيم كه 
ورزشكاران قهرمان ما در بازي هاي آسيايي افتخار مي آفرينند و بوسه 

بر پرچم مقدس ايران مي زنند. 
سخنگوي دولت به مشكلات موجود كشور در زمان تحويل گرفتن 
دولت س��يزدهم گريزي زد و گفت: در آن زمان )ش��هريور1400( 
سرپرست وقت بانك مركزي در اولين جلسه هيئت دولت به رياست 
آيت الله رئيسي گفت كه نرخ تورم ۶0درصدي در چند ماه آينده بيش 
از 100درصد خواهد شد، در حالي كه دولت س��يزدهم با كارهاي 
زيرساختي اين تورم را به 40درصد رساند. اين بيماري در حال درمان 
است و كامل علاج نشده است. وي با بيان مصداق ديگري به قطعي 
برق در گذشته اشاره كرد و گفت: در دولت قبل توليد برق ٧0هزار 
مگابايت بود اما در اين دو سال فقط ٧٧مگابايت توليد برق داشته ايم. 
هم قطعي برق خانگي نداشته ايم و هم فولاد و سيمان ما كه مصرف 
برق زيادي داشتند توليدشان افزايش يافت. بهادري جهرمي در بخش 
پرسش و پاسخ درباره مهاجران همسايه گفت: درباره اين موضوع دو 
مسئله پيش روي ماست، نخست فضاسازي رسانه اي كه اخيراً شروع 
شده را بايد بفهميم و در دام آن قرار نگيريم و دوم اينكه واقعيت اين 
موضوع را بپذيريم و به فكر ساماندهي آن باشيم. به هرحال عده اي 
از افغانستان بنا به شرايط كشورش��ان مجبور شدند برخلاف ميل 
باطني خود به كشورهاي ديگر از جمله ايران مهاجرت كنند. مردم 
افغانس��تان با خيلي از مردم ايران پيوندهاي فرهنگي زيادي دارند. 
سخنگوي دولت گفت: دولت مخالف مهاجرت غيرقانوني و معتقد 
است كه بايد از آن جلوگيري شود و مهاجران غيرقانوني برگردانده و 

اتباع قانوني ساماندهي شوند.

بايد ب�دون اغماض و چشم پوش�ي با فس�اد 
و مفس�د برخ�ورد كني�م، چه م�ردم عادي 
باش�ند و چ�ه كارگ�زار حكومت�ي، البته به 
فس�اد فردي ك�ه كارگ�زار نظام اس�ت، بايد 
بيش�تر توج�ه و قاطعانه ت�ر مقابل�ه كني�م. 
به گزارش مركز رسانه قوه قضائيه، حجت الاسلام 
محسني اژه اي در نشست شوراي عالي قوه قضائيه 
با اشاره به در پيش بودن هفته نيروي انتظامي، 
ضمن گراميداش��ت اين هفته و تبريك به همه 
نيرو هاي فراجا و تمامی حافظان امنيت مردم و 
كشور اظهار داشت: شايد هيچ نهادي در كشور 
ما به اندازه نيروي انتظامي داراي تنوع مأموريت 
و مسئوليت نباش��د، در اين چند هفته اخير نيز 
نيرو هاي فراج��ا در كنار س��اير حافظان امنيت 
مردم خوش درخش��يدند و توطئه دشمنان در 
ناامن كردن كشور را به لطف خداوند و با همراهي 

و بصيرت مردم ناكام گذاشتند. 
رئيس قوه قضائيه ضمن تأكيد بر اينكه پليس ما 
امروز مقتدر است، گفت: بايد همگان كمك كنيم 
بر اقتدار اين نيروي حاف��ظ امنيت مردم افزوده 
شود، نبايد اجازه دهيم اقتدار پليس ما مخدوش 
ش��ود، پليس بايد با مردم مهربان و دلسوز آنان 
باشد و امنيت مردم را در ساحات مختلف تأمين 
و تحكيم كند، بحمدالله پليس ما در اين حوزه ها 
موفق و مؤيد است. ما در دستگاه قضايي بايد آنجا 
كه لازم است و در چارچوب موازين قانوني است، 
اختياراتي را در راستاي پيشبرد هر چه مطلوب تر 

مأموريت هاي فراجا در يد آنها قرار دهيم. 
   با قوانين موجود مي شود با ناهنجاري ها 

برخورد كرد
قاضي القضات بيان داش��ت: به لطف تلاش هاي 
متوليان ام��ر، امنيت خوبي در كش��ور ما برقرار 
است، البته برخي ناهنجاري هاي اجتماعي سبب 
تكدرخاطر مردم شده كه در اين راستا تأكيد ما 
خطاب به ضابطان به ويژه فراجا آن اس��ت كه با 
ظرفيت هاي قانوني موجود ت��ا قبل از به مرحله 
اجرا درآمدن لايحه مرتب��ط با اين امر مي توانند 

با مرتكبان ناهنجاري هاي اجتماعي و كس��اني 
كه از روي غفلت يا غ��رض تظاهر به گناه و جرم 
مي كنند، برخورد قانوني به عمل آورند، البته در 
همين راستا در نشس��ت مورخ ۹فروردين سال 
جاري نيز تأكي��دات مقتضي خطاب به متوليان 
امر در دستگاه هاي ذي صلاح به عمل آمده بود. 

   س�رقت امنيت رواني م�ردم را تهديد 
مي كند

رئيس دس��تگاه قض��ا تصريح ك��رد: خطاب به 
فرمانده كل انتظامي كش��ور تأكي��د كرده ام كه 
دس��تگاه قضايي در امر مقابله با جرائم مشهود 
و ناهنجاري هاي اجتماع��ي، آمادگي اختصاص 
شعب ويژه و صدور ابلاغ ويژه براي قضات و ابلاغ 
دادرسي براي بازپرسان ذي صلاح را دارد و حتي 
حاضر اس��ت در اين راستا ش��عب سيار تشكيل 
دهد، در امر مقابله با سرقت نيز كه امنيت رواني 
مردم را تهديد مي كند، فراجا پيشنهادات خود 
را ارائه دهد تا م��ا در دس��تگاه قضايي حداكثر 
ظرفيت هاي قانوني را ب��راي مقابله قاطعانه تر با 
اين جرم و كمك به فراجا در تحقق اين مهم به كار 
بگيريم، بايد توجه داش��ت كه در بحث سرقت، 
فارغ از برگرداندن مال مس��روقه، توجه به جنبه 

عمومي اين جرم، بسيار حائز اهميت است. 
   با فس�اد كارگزار نظام باي�د قاطعانه تر 

مقابله كنيم
محسني اژه اي در ادامه نشست ديروز، تأكيداتي 
در خصوص مقابل��ه قاطعانه و مدبرانه با فس��اد 
و مفس��د داش��ت و گفت: بايد ب��دون اغماض و 
چشم پوش��ي با فس��اد و مفس��د برخورد كنيم، 
چه مردم عادي باش��د و چه كارگزار حكومتي، 
البته به فساد فردي كه كارگزار نظام است، بايد 
بيشتر توجه و قاطعانه تر مقابله كنيم، بايد توجه 
داشت كه بعضاً يك فرد، به تنهايي مرتكب فساد 
نمي شود، اين قضيه به ويژه در موضوع فساد هاي 
بانكي و تس��هيلاتي به عيان ترين شكل ممكن 
صدق مي كند، مس��ئولي در مصاحبه اي از يك 
فقره فساد در واردات كالايي گزارش داده بود، من 

او را خواستم و خطاب به او تأكيد كردم كه نبايد 
به اين قضيه تك بعدي نگريس��ته شود و فقط به 
تعقيب و مجازات واردكننده پرداخت، بايد توجه 
داشت كه چه كس��ي به او ارز تخصيص داد، چه 

كسي مجوز واردات به او داد و قس عليهذا... 
  در برخورد با فس�اد نبايد دست دس�ت 

كنيم
رئيس قوه قضائيه با تأكيد بر اين گزاره كه فساد 
مسري است، اظهار داشت: تا آنجا كه ممكن است 
بايد از پديد آمدن فساد جلوگيري به عمل آوريم، 
ممكن اس��ت بگوييد اين امر در وهله نخست بر 
عهده من به عنوان رئيس قوه قضائيه است، بله 
كاملًا درس��ت است، اما ش��ما به عنوان مديران 
دستگاه قضايي نيز بايد در اين قضيه مجدانه به 
ميدان بياييد، سرعت عمل داشتن در برخورد و 
مقابله با فساد، موضوع بسيار حائز اهميتي است، 
البته نمي خواهم بگويم در اين مهم، دقت را فداي 
سرعت كنيم، اما حتماً تس��ريع در امر مبارزه با 
فساد ضروري اس��ت، همچنين شناخت فساد، 
ابعاد، روش ها و ع��وارض آن، موضوع فوق العاده 
مهمي است. گاهي بر مقوله اي متمركز مي شويم 
كه اصلًا فس��اد محسوب نمي ش��ود و بالعكس 
از مقول��ه اي غفل��ت مي كنيم كه مظهر فس��اد 
اس��ت و آثار زيانباري دارد، از سويي ديگر، بايد 
با روش هاي كم هزينه و پربازده به مقابله و مبارزه 
قاطعانه با فساد بپردازيم، يافتن اين روش ها نياز 

به تدبر و تتبع دارد. 
   پرونده اي كه ق�وه قضائيه در آن مقصر 

است
رئيس دس��تگاه قضا تصريح كرد: در امر مبارزه با 
انواع مختلف فساد نبايد مبادرت به اقداماتي شود 
كه بركت را از كار مي گيرد، مقام معظم رهبري در 
اين رابطه تأكيدات و دس��تورات مؤكدي را ارائه 
فرموده اند، نبايد فرد را به زندان انداخت و سپس 
به تحصيل و جمع آوري دليل مشغول شد، اينكه 
فردي را زنداني كنيم و به حيثيت او لطمه بزنيم و 
او مدت زيادي را در زندان بماند، در حالي كه هنوز 

كيفرخواستي برايش صادر نشده، اين ذهنيت را 
ايجاد مي كند كه بدون دليل دستگير شده است، 
ممكن است گفته شود كه در حال راستي آزمايي 
اظهارات يا تعقيب منشأ اموالش هستيم يا مشغول 
پيگيري از بانك يا س��ازمان ثبت مي باشيم، خب 
سؤالي كه مطرح مي شود آن اس��ت كه چرا قبل 
از دس��تگيري اش مبادرت به اين اقدامات نشده 
است؟! قاضي القضات افزود: پس از آنكه تحقيقات 
تكميل شد و قصد آن وجود دارد كه منبع ثروت بر 
فرض نامشروع فرد به دست آيد، ديگر نبايد او را در 
زندان نگه داريم، چراكه زندگي اش فلج مي شود، 
في المجلس در حال اشاره به پرونده اي هستم كه 
ناظر بر يك موضوع بانكي اس��ت، پس از دو سال 
هنوز كيفرخواست اين پرونده صادر نشده است، 
من معتقدم در اين رابطه ما مقصريم. رئيس عدليه 
تأكيد كرد: با اين حال دادس��راي انتظامي قضات 
و س��اير بخش هاي ذي صلاح به اي��ن امر توجه و 
عنايت كنند تا فردي بدون دليل دستگير نشود، از 
سويي ديگر بسيار مراقبت كنيم كه در نحوه ورود 
خود به مقوله مبارزه با فساد و فرايندي كه در اين 
راستا طي مي شود، خدايي ناكرده اتفاقي رخ ندهد 
كه بركت را از كار ما بگيرد، م��ا در اين قضيه نزد 

پروردگار و مردم مسئول هستيم. 
   وضعي�ت بازار خ�ودرو م�ردم را آزرده 

كرده است
رئيس ق��وه قضائي��ه در ادامه خط��اب به رئيس 
سازمان بازرسي كل كش��ور براي بررسي سريع 
برخي موضوعات مطرح در خصوص عرضه خودرو، 
دستورات مشخصي را صادر كرد و گفت: موضوع 
خودرو براي اقشار مختلف مردم يك امر عمومي 
تلقي مي شود، در بعضي رسانه ها اين مقوله مطرح 
ش��ده كه برخي در راس��تاي گران كردن خودرو 
مي خواهن��د بازار را تش��نه كنن��د و حتي تعبير 
»احتكار« را هم من در جريده اي ملاحظه كردم، 
با اين حال بازرسي كل كشور بايد در اسرع وقت 
به اين موضوع ورود كند تا چنانچه در اين قضيه 
كوتاهي صورت گرفته اس��ت، به س��رعت اصلاح 
ش��ود و در غير اين صورت، موضوع براي مردم به 
روشني تبيين ش��ود، خيلي واضح است كه براي 
مثال يك خودروس��از در بازه زماني س��ه ماه چه 
ميزان توليد و چه ميزان عرضه داشته است، بايد 
با س��رعت به اين مقوله ورود كرد و موضوع براي 
مردم روشن و شفاف ش��ود، اينكه فردي از مردم 
عادي را ك��ه از مدت ها قبل ب��راي خريد خودرو 
اقدامات لازم و اعلام ش��ده انج��ام داده، اما هنوز 
خودرويي دريافت نكرده، در رسانه اي صحنه اي از 
خودرو هاي عرضه نشده را مشاهده كند، موجبات 

دل آزردگي او فراهم مي شود. 
   از شعار سال غافل نشويم

رئي��س دس��تگاه قض��ا در پاي��ان تأكي��دات و 
دس��توراتي پيرامون كمك به تحقق شعار سال 
ارائه كرد و گفت: بخش هاي ذي ربط قضايي اعم 
از دادگستري ها، دادستان ها و سازمان بازرسي 
هر آنچه در ت��وان دارند به مقوله تحقق ش��عار 
سال ناظر بر مهار تورم و رشد توليد كمك كنند، 
در اين راس��تا، مسئولان بازرس��ي كل كشور و 
دادستان هاي ما و ساير مسئولان قضايي ذي ربط 
به مي��دان بروند و مش��كلات را از نزديك لمس 
كنند، بايد از دادستان تهران تقدير به عمل آورم 
كه به  رغم حجم ب��الاي كار، بازديد هاي ميداني 
مستمري دارد، اين در ميدان بودن و از نزديك 
مسائل و مشكلات را بررسي كردن، آثار و فوايد 

فراواني دارد. 
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